

ZONE 6 REPORT FOR WSC METING – JUNE 2013

1. Development & activities

- Communication, which is difficult for me in English, has improved, thanks to conference calls with Paloma and Mauricio, with Bachtiar translating. It has been helpful to be able to hear about and discuss WSC matters with two other Zone Reps.
- This year I have visited several groups and Susila Dharma social projects in the DRC. I am planning to visit Benin, Congo Brazzaville and Angola soon, and if my visa application is not successful and I am not able to attend the WSC meeting in Poio, I may visit these places instead of going to Spain.
- Two Community Health Centres have been built in the Bas-Congo region in the DRC, one of which is already operational, with the support of SDIA.
- N'Djili and Kasa-Vubu Subud groups in Kinshasa, have set up micro-enterprises with funding from WSA. I have reported on these separately.
- Subud France has sent books of Bapak's Talks in French (Volume1) for Subud RD Congo members.
- Grants from WSA's Care Support Fund have assisted three members of Subud RD Congo with tuition fees for their children and support for illness.

2. Difficulties encountered

- Helpers have been unable to visit Congo Brazzaville and Angola due to work and family commitments and also because the letter of invitation arrived very late.
- No feedback from communications sent to various countries in the Zone, probably because of the high cost of internet access.

3. Plans for the future

- Create an entrepreneurial spirit in each group to combat idleness and poverty and become self-sufficient in order to practice the latihan with confidence.

4. Suggestions for WSC meeting

- Susila Dharma demonstrates remarkable management autonomy in relation to other wings of Subud, certainly due to the fact that the main sources of funding for its projects is not just provided by Subud. Susila Dharma being the fruit of the latihan kedjiwaan, our supporters must accept us as such. Otherwise, it is as if SD is detached from the main trunk and thus lacks its life-giving sap.
- Those who benefit from the works of SD should clearly read through them Subud, within which is advocated humility and sincerity. In this way we would avoid immersing ourselves in individualism, "ego" inflation and desire for power.

Here is my contribution at this point
Fraternal greetings
RIDA
Zone 6 Representative
May 2013

ZONE 6 REPORT - 2013 World Subud Council Meeting

1) Développement et activités

- Les difficultés de communication générées en anglais ont été améliorées, grâce au système de conférence téléphonique organisée conjointement avec Bachtiar, Paloma et Mauricio, au cours de laquelle, on procède à l'analyse du résumé de toutes les activités du mois ;
- Des visites ont été effectuées dans quelques groupes et oeuvres sociales de Susila Dharma en RDC cette année, une visite est prévue au Bénin, au Congo Brazza et en Angola, au cas où je ne voyageais pas ou après le Conseil mondial de Poïo ;
- 2 Centres de Santé Communautaire ont été construits dans le Bas-Congo en RDC dont l'un est déjà opérationnel, grâce à l'appui de SDIA ;
- 2 entreprises appartenant aux deux Groupes Subud de la RDC ont été créées, grâce aux financements de WSA ;
- Un lot d'une douzaine de livres de causeries de Bapak en français (tome1) ont été réceptionnés pour Subud/RDC provenant de Subud/France ;
- Trois membres de la RDC ont bénéficié des frais de scolarité pour leurs enfants et d'un soutien pour un cas de maladie.

2) Difficultés rencontrées

- Des visites programmées pour le Congo/Brazza et l'Angola n'ont pas été effectuées, pour le premier, les responsables étaient pour longtemps en déplacement à l'arrière-pays pour la survie de leurs familles ; pour le second, la lettre d'invitation était arrivée très tard au moment où je devais reprendre le service ;
- Aucun feedback aux courriers envoyés aux différents pays de la Zone, certainement à cause de la cherté d'accès à l'internet.

3) Objectif principal et à venir

- Créer un esprit d'entrepreneuriat dans chaque groupe pour combattre l'oisiveté et la pauvreté et devenir auto-suffisant afin de pratiquer le latihan en toute sérénité.

4) Suggestions à la Réunion de WSC

- Susila Dharma jouit d'une autonomie exceptionnelle de gestion par rapport aux autres branches Subud comme elle, certainement du fait que les sources principales de financement de ses Projets ne proviennent pas de Subud. Susila Dharma étant le fruit du latihan kedjiwaan, nos pourvoyeurs doivent nous accepter comme tel. Autrement, c'est comme si SD est détaché de son tronc principal et manquera ainsi sa sève vivifiante.
- Ceux qui bénéficient des oeuvres de SD doivent lire clairement à travers elles Subud au sein duquel est prôné l'humilité et la sincérité. Cela éviterait aux uns et aux autres, de se verser dans l'individualisme, des "égo" inflationnistes et de désir de pouvoir.

Voilà ma contribution à ce niveau, Salutations fraternelles.

RIDA